
ACTA DE LA SESSIÓ PLENÀRIA, DE CARÀCTER ORDINÀRIA,
CELEBRADA EL DIA 16 DE JUNY DE 2022

A la Casa Consistorial de la Vila de Deià, a 16 de juny de 2022, essent les 19:07
hores, es reuneix l’Ajuntament en Ple a l’objecte de celebrar sessió pública
ordinària, en primera convocatòria, sota la Presidència del Sr. Batle Lluís Enric
Apesteguia Ripoll, i l’assistència dels Srs. Regidors citats prèviament en forma,
que es diran a continuació: Sra. Gabriela Marianne Poppelreuter, Sra. Maria
Cristina López Martí, Sra. Blanca Lobo Jaume, Sr. Joan Puigserver Rullán i el Sr.
Francisco Javier Salas Santos, assistits per la Secretària- interventora interina de
la Corporació: Sra. Siham Ferdi Sabir.

El senyor Batle excusa l’absència del regidor Josep Salas Jiménez, que no ha
pogut assistir per qüestions laborals. També explica que aquest Ple de juny s’ha
avançat en data per evitar coincidir amb les festes de Sant Joan.

Declarada oberta la sessió, a les 19:07 hores, es passa a tractar els assumptes
inclosos a l’ordre del dia:

1. APROVACIÓ DE L’ACTA DE LA SESSIÓ PLENÀRIA ORDINÀRIA
DE DIA 26/05/2022

Es procedeix a la votació: s’adopta l’acord per unanimitat dels membres
presents.

ACORD:

ÚNIC.- Aprovar l’acta de la sessió plenària ordinària de dia 26 de maig de 2022.

2. PROPOSTA D'APROVACIÓ DE LA MODIFICACIÓ DE CRÈDIT
NÚM. 01/2022

El senyor Batle explica que es pretén reali�ar una modificació de crèdit del
Pressupost 2022 que consisteix en un trasvassament de capital entre partides.

Per fer front a la demanda per la titularitat del camí de Sa Foradada es proposa
dotar la partida de despeses jurídiques de 500,00€ inicials a 5.000,00€.
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L’augment de la partida per a la redacció de projectes arran de la convocatòria
del Pla de subvencions d’obres del Consell de Mallorca, el PAESC.

També resulta necessari augmentar la partida de l’escola d’estiu, ja que aquest
any ha augmentat molt el preu del servei d'acord amb els pressupostos
sol·licitats.

També, a aquestes altures de l’any, ja s’ha exhaurit la partida dedicada a la
despesa de marjades, dotada inicialment amb 100.000,00€.

Per altre banda, hi va haver un error en la dotació de la subvenció del Club de
Tennis, al qual se l’havia assignat un pressupost de 0€, i es proposa dotar la
partida amb un import de 8.000,00€.

Per contra, es proposa la baixa de la partida dedicada a despeses en material i
equips de protecció COVID-19, degut a la bona situació sanitària, i es proposa la
baixa d’altres partides que, previsiblement, no s’executaran.

Es procedeix a la votació, que queda de la següent manera:

A favor:

- Lluís Enric Apesteguia Ripoll.
- Maria Cristina lópez Martí.
- Blanca López Jaume.
- Gabriele Mariane Poppelreuter.

Abstenció:

- Francisco José Salas Santos.
- Joan Puigserver Rullán.

ACORDS:

PRIMER.- Referent a l´estat de despeses o crèdits inicials del Pressupost de
despeses, les aplicacions pressupostàries que incrementen la seva dotació
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mitjançant transferències de crèdit o a les quals es consigna crèdit
anteriormente no previst, quedaran de la següent manera:

SEGON.- Referent a l´estat de despeses o crèdits inicials del Pressupost de
despeses, les aplicacions pressupostàries que minoren la seva consignació,
quedaran de la següent manera:

TERCER. Considerar, en el cas que no es presentessin reclamacions a
l'expedient, en el termini anteriorment indicat, que l'Acord és definitiu, sobre la
base de l'article 17.3 del Text Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals,
aprovat per Reial decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març.
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QUART. Facultar al Sr. Alcalde-President per subscriure els documents
relacionats amb aquest assumpte.

3. PROPOSTA DE RECONEIXEMENT EXTRAJUDICIAL DE CRÈDIT

El senyor Batle explica que queden algunes factures pendents d’aprovació del
mes d’abril, i totes les que hem pogut apurar el mes de juny.

Es procedeix a la votació, que queda de la següent manera:

A favor:

- Lluís Enric Apesteguia Ripoll.
- Maria Cristina lópez Martí.
- Blanca López Jaume.
- Gabriele Mariane Poppelreuter.

Abstenció:

- Francisco José Salas Santos.
- Joan Puigserver Rullán.

ACORDS:

PRIMER.- Aprovar el reconeixement dels crèdits expressats en els annexos I i II,
sens perjudici d’exigir les responsabilitats corresponents per la reali�ació de
despeses sense partida pressupostària i sense prèvia contractació d’acord amb la
Llei 9/2017 de contractes del sector públic.

SEGON.- Ordenar el pagament dels crèdits expressats en l’annex I i aplicar-los
a les partides corresponents a càrrec del Pressupost de l’exercici 2022.

4. PROPOSTA D'APROVACIÓ DE MODIFICACIÓ DE L’ORDENANÇA DE
L’IBI

El senyor Batle explica que es pretén aplicar un recàrrec a l’IBI a aquells
immobles desocupats de forma permanent.
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Els criteris per a considerar un habitatge desocupat de forma permanent:
l’Ajuntament ha de comprovar l’estat del padró i el consum de
subministraments d’aigua i llum.

També es regula una sèrie d’excepcions, com són els habitatges que són objecte
d’un litigi judicial, etc.

Es crearà una llista d’habitatges desocupats, per la qual, abans d’incloure un
habitatge es donarà corresponent audiència al propietari afectat.

Aquesta llista serà tramesa a l’ATIB per a l’aplicació del recàrrec al corresponent
rebut de l’IBI.

Es procedeix a la votació, que queda de la següent manera:

A favor:

Lluís Enric Apesteguia Ripoll.
Maria Cristina lópez Martí.
Blanca López Jaume.
Gabriele Mariane Poppelreuter.
Francisco José Salas Santos.
Joan Puigserver Rullán.

S’aprova per unanimitat.

ACORDS

PRIMER. Aprovar provisionalment la modificació de l'Ordenança Fiscal
Reguladora de de l’Impost sobre els Béns Immobles en els termes del projecte
que s'annexa en l'expedient.

SEGON. Exposar al públic l'anterior Acord mitjançant anunci que s'inserirà en
el tauler d'anuncis municipal durant el termini de trenta dies hàbils, a comptar
des del següent al de publicació d'aquest anunci en el Butlletí Oficial de les Illes
Balears, dins del qual els interessats podran examinar l'expedient i presentar les
al·legacions que estimin oportunes.
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Així mateix, estarà a la disposició dels interessats a la seu electrònica d'aquest
Ajuntament [h�p://ajdeia.sedelectronica.es].

TERCER. Considerar, en el cas que no es presentessin reclamacions a
l'expedient, en el termini anteriorment indicat, que l'Acord és definitiu, sobre la
base de l'article 17.3 del Text Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals,
aprovat per Reial decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març.

QUART. Facultar al Sr. Alcalde-President per subscriure els documents
relacionats amb aquest assumpte.

5. PROPOSTA DE DEROGACIÓ DEL REGLAMENT MUNICIPAL DE
L’SKATEPARK

El senyor Batle explica que l’skatepark que tenim en el poble ha sigut cedit a
favor de l’Ajuntament de Sóller i que, per tant, ja no té sentit mantenir la
vigència del Reglament que regula el seu ús.

Es procedeix a la votació, que queda de la següent manera:

A favor:

Lluís Enric Apesteguia Ripoll.
Maria Cristina lópez Martí.
Blanca López Jaume.
Gabriele Mariane Poppelreuter.
Francisco José Salas Santos.
Joan Puigserver Rullán.

S’aprova per unanimitat.

ACORDS

PRIMER. Aprovar provisionalment la derogació del Reglament municipal de
l’skatepark del municipi de Deià.
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SEGON. Exposar al públic l'anterior Acord mitjançant anunci que s'inserirà en
el tauler d'anuncis municipal durant el termini de trenta dies hàbils, a comptar
des del següent al de publicació d'aquest anunci en el Butlletí Oficial de les Illes
Balears, dins del qual els interessats podran examinar l'expedient i presentar les
al·legacions que estimin oportunes.

Així mateix, estarà a la disposició dels interessats a la seu electrònica d'aquest
Ajuntament [h�p://ajdeia.sedelectronica.es].

TERCER. Considerar, en el cas que no es presentessin reclamacions a
l'expedient, en el termini anteriorment indicat, que l'Acord és definitiu, sobre la
base de l'article 17.3 del Text Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals,
aprovat per Reial decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març.

QUART. Facultar al Sr. Alcalde-President per subscriure els documents
relacionats amb aquest assumpte.

6. PROPOSTA DE DEROGACIÓ DEL REGLAMENT DEL PUNT
D’INFORMACIÓ JUVENIL DE DEIÀ

El senyor Batle explica que el Punt d’Informació Juvenil de Deià fou un projecte
impulsat per l’anterior bibliotecària municipal i que, actualment, s’ha canviat
aquesta figura, per la qual cosa, no té sentit mantenir la vigència del Reglament
que regula el seu funcionament.

Es procedeix a la votació, que queda de la següent manera:

A favor:

Lluís Enric Apesteguia Ripoll.
Maria Cristina lópez Martí.
Blanca López Jaume.
Gabriele Mariane Poppelreuter.
Francisco José Salas Santos.
Joan Puigserver Rullán.

S’aprova per unanimitat.
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ACORDS:

PRIMER. Aprovar provisionalment la derogació del Reglament municipal del
Punt d’Informació Juvenil del municipi de Deià.

SEGON. Exposar al públic l'anterior Acord mitjançant anunci que s'inserirà en
el tauler d'anuncis municipal durant el termini de trenta dies hàbils, a comptar
des del següent al de publicació d'aquest anunci en el Butlletí Oficial de les Illes
Balears, dins del qual els interessats podran examinar l'expedient i presentar les
al·legacions que estimin oportunes.

Així mateix, estarà a la disposició dels interessats a la seu electrònica d'aquest
Ajuntament [h�p://ajdeia.sedelectronica.es].

TERCER. Considerar, en el cas que no es presentessin reclamacions a
l'expedient, en el termini anteriorment indicat, que l'Acord és definitiu, sobre la
base de l'article 17.3 del Text Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals,
aprovat per Reial decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març.

QUART. Facultar al Sr. Alcalde-President per subscriure els documents
relacionats amb aquest assumpte.

7. PROPOSTA DE MODIFICACIÓ DE L’ORDENANÇA DE TINENÇA
D’ANIMALS

El senyor Batle explica que existeix un problema amb els propietaris de moixos,
sobretot en aquelles zones amb major nombre de veïns.

La intenció és garantir que el propietari de moixos tinguin un mínim de
diligència de cura d’animals, tal com, per exemple, l’obligació de disposar d’un
arener a casa per evitar que els moixos reali�in les seves necessitats en el carrer
o a altres cases.

Així mateix, per aquelles zones de major densitat poblacional, imposar la
l’obligació d’instal·lar una barrera que impedeixi que els moixos surtin i
accedeixin a les cases dels seus veïnats.
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De la mateixa manera, aquells propietaris de moixos els hauran de tenir
esterili�ats per a que puguin sortir al carrer. L’incompliment serà motiu de
sanció.

L’Ajuntament es reserva la potestat d’esterili�ar aquells moixos que no ho
estiguin i que es trobin al carrer. Sens perjudici de repercutir la despesa en el
propietari del moix i de la possible sanció.

Es procedeix a la votació, que queda de la següent manera:

A favor:

Lluís Enric Apesteguia Ripoll.
Maria Cristina lópez Martí.
Blanca López Jaume.
Gabriele Mariane Poppelreuter.
Francisco José Salas Santos.
Joan Puigserver Rullán.

S’aprova per unanimitat.

ACORDS

PRIMER. Aprovar provisionalment la modificació de l'Ordenança de Tinença
d’Animals en els termes del projecte que s'annexa en l'expedient.

SEGON. Exposar al públic l'anterior Acord mitjançant anunci que s'inserirà en
el tauler d'anuncis municipal durant el termini de trenta dies hàbils, a comptar
des del següent al de publicació d'aquest anunci en el Butlletí Oficial de les Illes
Balears, dins del qual els interessats podran examinar l'expedient i presentar les
al·legacions que estimin oportunes.

Així mateix, estarà a la disposició dels interessats a la seu electrònica d'aquest
Ajuntament [h�p://ajdeia.sedelectronica.es].

TERCER. Considerar, en el cas que no es presentessin reclamacions a
l'expedient, en el termini anteriorment indicat, que l'Acord és definitiu, sobre la
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base de l'article 17.3 del Text Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals,
aprovat per Reial decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març.

QUART. Facultar al Sr. Alcalde-President per subscriure els documents
relacionats amb aquest assumpte.

8. DECRETS DE BATLIA

El senyor Batle explica que tots els regidors tenen permanentment a la seva
disposició els Decrets de Batlia mitjançant el programa de Gestiona i que, si hi
ha algun dubte, està a la seva disposició.

9. TORN OBERT DE PARAULES

La senyora Magdalena Ripoll demana sobre el tema dels camins públics.

El senyor Batle explica que tenim un litigi obert amb el camí de Sa Foradada
sobre la titularitat del camí.

No hi ha més precs ni preguntes.

S’aixeca la sessió essent les 19:50 hores.

La secretària                                        Vist i Plau
El President del Ple,

Siham Ferdi Sabir                                Lluís Enric Apesteguia Ripoll
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